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Tranbjerg, den 11. december 2024 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde  
2024 – 2025 
 
Møde nr. 5 
 
 

Placering:  
Kantinen afd. Grønløkke 
 
Dato og tidspunkt: 
Torsdag 5. december  
Kl. 17.00 – 19.30 
 
Afbud/fraværende: Kasper og 
Anne Sofie har meldt afbud 
 
 
 
 

Christian Fredsbo, Jonas Kalsgaard Lynggaard, 
Jesper Eriksen, Anne Sofie Kvisgaard Kristensen, 
Pouel Ulrich Værnholt Thomsen, Tanja Elkjær 
Kristiansen, Signe Storgaard 
Suppleanter:  
Kasper Savskov Runager, Trine Rimmer 
Refsgaard 
 
Medarbejdere: Heidi Toft Picard, Line Nielsen 
Elevrådsfor- og næstforperson: Gustav 8.y, 
Olivia 8.z  
Ledelse: Simon Fenger, Birgitte Agersnap 

 Dagsorden: Referat: 
Referent: Simon Fenger 

1.  
Godkendelse af 
dagsorden 
 

Godkendelse af dagsorden 17.00 – 17.05  
(Jesper)  
 
Godkendt 
 

2.  
Regnskab 

Status økonomi 
 
Forventet regnskab 2024 
 
Bilag: 

• Forventet regnskab 2024 
Undervisning 

• Forventet regnskab 2024 
SFO 

 
Formål: At føre tilsyn med skolens 
regnskab. 

17.05 – 17.30 
(Jens Bitsch)  
 
Forventet resultat for 2024 ca. 2 millioner i 
overskud. 
 
Der er kommet nogle uforudsete 
tillægsbevillinger, der gør, at vi på trods af de 
aftalte investeringer alligevel kommer ud med 
dette overskud.  
 
De ekstra midler, vi har modtaget, er bl.a. 
440.000 kr. i udmøntning af NEST-midler. 
Vi har derudover fået en elevtalsregulering for 
specialområdet, der har udløst 681.000 kr. 
ekstra. 
Der er ligeledes nogle områder, hvor vi har 
brugt færre penge, end vi har sat af i 
budgetterne. 
 
Det er derfor muligt at fremrykke og effektuere 
forskellige investeringer, hvilket vi derfor nu har 
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lagt i budgettet, bl.a. indkøb af møbler til fløje 
på Grønløkke.  
 
Akkumuleret kigger vi ind i et overskud på ca. 
6.6 millioner. Procentmæssigt er det et 
overskud på 9,6 af vores budget.  
 
I dette overskud er der indberegnet penge til 
forskellige ombygninger.  
 
Fase 1 af denne er istandsættelse af 
administrationen og personaleområdet på 
Kirketorvet, som er planlagt i 2025. 
 
Fase 2 er modernisering af skolens faglokaler. 
Ift. disse så afventer og håber vi fortsat på 
midler til dette, da de skal komme fra centralt 
hold. I forslaget ”Aftale om folkeskolens 
kvalitetsprogram” som regeringen har fremlagt, 
lægges der op til en national investering på 2,6 
milliarder i faglokaler. Vi håber, at en del af disse 
vil være på vej til Tranbjergskolen.  
Alt afhængigt af hvordan dette ender så vil vi 
kunne finde midler til eventuelle 
ekstraregninger der måtte komme hvis vi ønsker 
særlige tilkøb til de moderniserede faglokaler.  
 
SFO’en kigger ind i et lavere underskud end 
forventet. Det forventede resultat er minus 
310.000 kr.  
 
Bevillingsmæssigt for skolen vil der fra 2024 til 
2025 være en stigning i tildelt budget fra ca. 
64,6 til 69,2 million. Dette skyldes stigende 
elevtal, øgede bevillinger til specialområdet 
samt almindelige økonomiske fremskrivninger.    
 
Konklusionen er, at både skolen og SFO’en har 
en god og sund økonomi.  

3.  
Politisk 
indflydelse 
 
 

Strategisk politisk 
interessevaretagelse 
 
Skolebestyrelsens indflydelse og 
placering i relevante politiske 
organer 
 
 

17.30 – 17.50  
(Jesper)  
 
Baggrunden for punktet er, at Christian og 
Jesper har været til generalforsamling i 
foreningen skole og forældre. Dette førte til en 
god snak om, hvorvidt vi skal have 
repræsentation eller en anden form for mere 
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Formål: at kortlægge og beslutte 
bestyrelsens politiske indflydelse.  

formelt samarbejde med andre relevante lokale 
foreninger ol.   
 
Tranbjerg fællesråd kunne være en mulighed, 
Tranbjergbørnenes venner en anden.  
 
Der er opmærksomhed på, at en deltagelse i en 
af disse foreninger vil føre til forventning om 
deltagelse i et fast antal bestyrelsesmøder, 
måske kunne en plads i fællesrådet derfor deles 
blandt skolebestyrelsesmedlemmerne.  
 
Jesper vil undersøge, om det er en mulighed i 
både fællesrådet og Tranbjergbørnenes venner 
at have en plads i deres bestyrelse, som kan gå 
på skift blandt skolebestyrelsens medlemmer. 
 
Christian og Jesper deltager fortsat i møderne i 
foreningen ”Skole og Forældre”, og hvis der 
opstår en mulighed for, at der er politisk 
interesse i at komme på besøg på skolen, vil vi 
gerne være aktive ift. dette.  
Skolen kan også i den forbindelse række ud til 
bestyrelsen, hvis der på skolen er gode ideer 
eller forslag i denne retning.  

4.  
Nyt fra elevrådet 

Elevrådet fremlægger 

 

 

 

 

 

 

 

Formål: at holde skolebestyrelsen 
opdateret. 

17.50 – 18.00  
(Jesper)  
Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden 
sidst pga. den evakuering, der fandt sted på 
skolen onsdag d. 4. december. 
 
Der er i stedet møde den kommende mandag i 
2. lektion. 
På dagsordenen er evaluering af juleklippedag 
og mobilordningen.  
Elevrådet er også blevet bedt om at komme 
med input til skolefesten. 
 
Det er desuden værd at bemærke, at Cecilie fra 
9.y er blevet valgt som Børne- og 
Ungeborgmester, det er stærkt! 
 
Elevrådet er stadig i gang med et brev til 
skoleledelsen (som nævnt på sidste møde) 

5.  Vi spiser sammen  18.00 – 18.20 
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6.  
Kontaktperson 

Kontaktperson 
 
Status og evaluering af rollen som 
kontaktperson 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Formål: Evaluering og drøftelse. 

18.20 – 18.45  
(Jesper)  
 
Baggrund for punktet er, at der på sidste møde 
blev nævnt, at det kunne være hensigtsmæssigt 
at drøfte nogle retningslinjer, der sikrer at 
bestyrelsesmedlemmerne har en ensartet måde 
at håndtere henvendelser og øvrig kontakt med 
skolens forældre (dvs. også forældremøderne) 
 
Formandskabet forslår, at der udarbejdes en 
skabelon, der sikrer en ensartethed i håndtering 
af henvendelser. Spørgsmålet afføder en god 
drøftelse.  
 
Det vurderes, at bestyrelsen ikke modtager en 
stor mængde henvendelser fra forældrene på 
skolen generelt, derfor vurderes det ikke 
nødvendigt at anvende skabelon eller lignende.  
 
Forslag om at der på forældremøderne ikke bare 
tales om, hvad man kan bruge forældrerådet til, 
men at man kan fortælle om, hvad 
skolebestyrelsen har arbejdet med siden sidste 
møde. Der kan laves en udgave af 
årsberetningen, der passer til møderne. Det vil 
så være hensigtsmæssigt at koble en fortælling 
om fremtidige indsatser på.  
Dette er der opbakning til at arbejde videre med 
frem imod næste efterårs forældremøder. 
 
Birgitte gør opmærksom på at det er muligt at 
anvende UGEinfo som kommunikationskanal for 
bestyrelsen. 
Det besluttes, at møderne fremadrettet 
afsluttes med at aftale, hvilke infopunkter der 
skal med i UGEinfo.  

7.  
Principper 

Principgennemgang 
 
Principper til behandling 
 
Evaluering og input til 
arbejdsgruppernes principper. 
 
Bilag:  
Folkeskoleloven §44 stk. 2, 1 og 2 

18.45 – 19.25  
(Christian) 
 
Jf. aftalerne på sidste møde så er der blevet 
arbejdet godt med at udvikle og samle skolens 
principper i de to principgrupper.  
 
Der bemærkes, at det generelt set kunne være 
hensigtsmæssigt, at principperne har en fælles 
form.  

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2017/1510
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• Princip for skolens arbejde 
med elevernes udvikling i 
skolens faglige og sociale 
fællesskaber 

• Eftersendes: 
Undervisningens 
organisering, herunder 
elevernes 
undervisningstimetal på 
hvert klassetrin, 
skoledagens længde, 
understøttende 
undervisning, 
holddannelse, samarbejder 
efter § 3, stk. 4, 1. pkt., 
eventuel undervisning 
efter § 5, stk. 4, udbud af 
valgfag, 
specialundervisning på 
skolen og elevernes 
placering i klasser. 

Formål: at føre tilsyn med skolens 
principper.  

 
Det aftales, at det arbejde der nu er lavet, 
sendes ud til gennemlæsning af medlemmerne 
forud for næste møde.  
 
Grupperne laver derefter et fællesmøde, hvor 
der arbejdes videre.  
 
Inden arbejdet færdiggøres læses det igennem 
til kommentering og inputs af Birgitte. 
 

8.  
Nyt fra  
 

Skriftligt nyt fra  
Formand 
Øvrige medlemmer  

Medarbejdere 

Ledelsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Formand: 
Vi har i bestyrelsen besluttet at afprøve et nyt 
juleinitiativ i år. Børn hjælper børn. Vi håber det 
bliver taget godt imod.  
Der er lagt information ud til alle forældre via 
AULA. 
 
 
Øvrige medlemmer: 
Der har været rigtig g opbakning til 
skolebestyrelsens juleinitiativ: ”Børn hjælper 
børn” 
Der er således indsamlet ca. 130 gaver, og sidste 
indsamlingsdag er den 9/12.   
Afhentningstidspunkterne er søndag d.15/12 og 
onsdag d.18/12. 
Jesper har skrevet til Tranbjerg tidende om den 
gode historie.  
 
Medarbejdere: 
 
Ledelsen: 
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Input fra fællesmøde mellem skolebestyrelsen 
og SFO-forældrerådet 6.11.24 er behandlet, 
renskrevet og formidlet til alle internt og 
eksternt i UGEinfo samt lagt på skolens 
hjemmeside. 
Den videre proces ligger hos medarbejderne, 
sammen med eleverne og i klasserne, hvor 
Værdierne og Antimobbestrategien skal 
oversættes til adfærd og handlinger i 
fællesskaberne.  
Vi har på mødet den 6.11.24 sat en proces i 
gang for udarbejdelsen af ordensregler for alle 
på Tranbjergskolen. Det bliver en længere 
arbejdsproces svarende til den, vi har haft under 
udarbejde af skolens værdigrundlag. Vi ønsker 
en proces, hvor mange parter skal inddrages og 
have ejerskab til indholdet.  
Ordensreglerne, værdigrundlaget og 
Antimobbestrategien skal hænge sammen som 
et obligatorisk grundlag for vores forventninger 
til hinanden i fællesskabet på Tranbjergskolen. 
 
Vores dygtige PPR-psykolog gennem 10 år, 
Christian pil, har fået nyt arbejde pr. 01.01.25. 
Christian Pil Hertzum-Nielsen vil gradvist afgive 
sine sager og slutte endeligt pr. 01.03.25. Det er 
endnu ikke afklaret, hvem der bliver vores nye 
PPR-psykolog, men Jannick Lybecker Jensen vil 
træde ind i overgangsperioden. Vi forventer en 
endelig afklaring, så den nye starter op pr. 
01.03.25. 
 
Styrelsen for undervisning og kvalitet, Børne- og 
Undervisningsministeriet har udsendt et 
nyhedsbrev og en tidslinje for Aftale om 
folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og 
fordybelse. Forligskredsen indgik 19. marts 2024 
en omfattende aftale om 33 initiativer i 
folkeskolen. ”Aftalen sætter folkeskolen mere 
fri, så den kan tilpasses lokale behov og vilkår og 
tilbyde et stærkt fagligt og socialt fællesskab 
med plads til alle og med høj kvalitet i 
undervisningen. Aftalen sikrer dertil bedre 
sammenhæng mellem teoretisk og praktisk 
undervisning med bedre muligheder for 
fordybelse og variation”. Folketinget er i færd 
med at behandle forslaget, som forventes 
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Formål: Orientering og inddragelse. 

vedtaget 12.12.24. Initiativer, der træder i kraft, 
forventes udmøntet fra 01.01.25. Bilag er 
vedlagt til bestyrelsen. 
 
 
Det aftales at flg. punkter fra dette møde skal 
videreformidles i UGEinfo: 

- Skolen har en sund økonomi, hvilket 
betyder, at arbejdet med løbende at 
opdatere de fysiske rammer kan 
fortsætte. 

- Arbejdet med principper 
 
Jesper sender et skriv om dette til Lotte, der 
lægger det i UGEinfo.  

9.  
Næste møde 

Den 20. januar 
 

19.25 – 19.30 

 


